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摘要 

 

    在此系列，我將藝術創作及文字創作皆視為一種書寫，以記錄我所感受的

狀態及片刻，如同結繩記事般。在極度感性的創作下，我將部分以書信的方式

書寫本論文，以此方式合乎闡述情感及論述的載體。書寫的對象是海，然而它

給我的回音在創作裡。書信裡有提到直行書寫的詩被我視作系列作品的一部

分。創作與文字彼此在我的思緒裡相互扶持，但又可以各自表述，這之中沒有

單向的依附關係，誰都不是誰的文本。我將給出訊息提供人想像，同時埋下深

意至其中，不強調也不要求觀者是否能閱讀透徹我的記號，我更期待觀者與作

品開放的對話關係，像是同一片海洋之於每個人的相處不盡相同，我造了室內

汪洋，更多的想像存在於觀者的投入。文字的創作是為表達作品中的一義性，

也提供一個引子使無法親臨作品的觀者能夠部分感受作品之氛圍。 

 

    我將文章分成〈詩性絮語〉、〈讓我寫信給你〉、〈遙望藍色〉、〈短暫持有〉、

〈延遲風景〉、〈島嶼筆記〉、〈汪洋對談〉七篇，依照作品特質分類，每篇包含

我創作時的雜言，是對此特質的分析。作品則有〈Eternity of marine〉、〈源礦石

光〉、〈晶落〉、〈海〉、〈石每〉、〈詩性絮語〉、〈箋〉、〈汪洋對談〉八件，詩七首

也是作品的一部分，也將作品打散放入適當的章節融入其中，我無法將作品單

向論述及完全解離，只能盡力調度。為保留作品的曖昧同時具有完整性，我將

文章及作品編輯成冊，並且將書籍以書影方式放入論文。如果可以，請順勢閱

讀，咀嚼我在文中忽遠忽近的安排。 

 

 

關鍵字：結晶、汪洋、礦物、海洋 
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Abstract 

 

The purpose of the study was to take the artist and the word creation regard as 

the writing. I recorded my feeling and the moments of my creation. In the high 

extreme emotional creation, I used letterforms to express my emotions. I and the 

ocean will write a letter for each other’s and use the letter of the words inside my 

artist works. In my thesis, the row form in my words and the poetry that present each 

of my works. They are unique and independent. Each installation I drew had a 

message inside that you can imagine. I do not want to force anyone to keep my 

memories. Let’s nature take its own course. Let everyone can talk with me through 

my artistic like the wild ocean. Although we are in the same ocean and the same 

planet, people from different countries have different perspectives. I created the 

crystal-marine exhibition where people can inflect their mind and their spirits at the 

same time. The artistic works can be explained by everyone. For me, I gave each of 

my installation has had owns words and the story. Each work has their own meaning, 

if you didn’t come to the exhibition, you can read my words to feel that motion.   

 In my articles, I separated into seven parts. ” Poetry whisper”, “Let Me Write the 

Letter”, “Beyond Blue “,”Short Holding” “Postpone Scenery”, “Note of Island” and 

“Short Talk to the Ocean”. Each of them has its own short poetry that I created. The 

eight artistic works, “Eternity of marine”, “Light of the Mineral”, ”Fallen Crystal”, 

“Ocean”, “Ocean Stone”, “Poetry whisper”, “letter ” and the “Short talk to the 

Ocean”. I put seven poetries inside to each works. I tried my best to put my emotion 

and my words inside. In order to preserve the integrity of the works, I edited the 

article and the works into a book and the pictures inside my thesis. 

Keywords：Crystal、Marine、Mineral、Ocean 
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圖 01徐靖軒，《結晶汪洋》封面書影 
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圖 02徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 1 
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圖 03徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 2-3 
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圖 04徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 4-5 
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圖 07徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 10-11 



8 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

圖 08徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 12-13 
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圖 09徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 14-15 
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圖 10徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 16-17 
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圖 11徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 18-19 
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圖 12徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 20-21 
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圖 13徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 22-23 
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圖 17徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 30-31 
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圖 18徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 32-33 
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圖 19徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 34-35 
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圖 20徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 36-37 
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圖 24徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 44-45 
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圖 25徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 46-47 



26 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

圖 26徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 48-49 
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圖 27徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 50-51 
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圖 28徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 52-53 
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圖 29徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 54-55 
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圖 30徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 56-57 
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圖 32徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 60-61 
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圖 34徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 64-65 
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圖 35徐靖軒，《結晶汪洋》內頁書影，頁 66-67 
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圖 36徐靖軒，《結晶汪洋》封底書影 
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